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Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół XII.2025 

XII Sesja w dniu 29 stycznia 2025 roku 

Miejsce posiedzenia: Urzędzie Gminy w Białośliwiu, ul. Ks. Kordeckiego 1, sala nr 18 

Obrady rozpoczęto 29 stycznia 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:45 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Betański 

2. Krystyna Brągiel 

3. Mirosław Burzyński 

4. Tomasz Furman ( do godz. 16:30) 

5. Mateusz Kabatek 

6. Maria Kozak 

7. Teresa Rożniatowska-Gwizdowska 

8. Agnieszka Rybak 

9. Rafał Ryś 

10. Krzysztof Sonnenberg 

11. Piotr Strojek 

12. Joanna Suska 

13. Rafał Szweda 

14. Ryszard Wolny 

  

 1. Otwarcie posiedzenia. 

XI sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu Przewodniczący Pan 

Ryszard Wolny. 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta oraz pozostałe osoby 

uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych osób 

uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został Państwu Radnym doręczony  

w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy oraz na tablicach ogłoszeń 

na terenie gminy.   

Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chce złożyć wniosek o uzupełnienie lub zmianę  

w porządku obrad? Nikt nie złożył wniosku o zmianę porządku obrad.  

Odczytał porządek obrad XII sesji Rady Gminy Białośliwie: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu X sesji. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 
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7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2025 r. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2025-2030. 

9. Uchwała w sprawie przyjęcia Sołeckich Strategii Rozwoju. 

10. Uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Białośliwie na 2025 r. 

11. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  

Białośliwie na 2025 r. 

12. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Inicjatyw, Planowania i Finansów Rady 

Gminy Białośliwie na 2025 r. 

13. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Gospodarczych 

Rady Gminy Białośliwie na 2025 r. 

14. Sprawozdania Komisji Rady z działalności w roku 2024. 

15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady. 

16. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

17. Wolne głosy i informacje. 

18. Zakończenie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu X sesji. 

Przewodniczący  poinformował, że do protokołu  X - 10 sesji z dnia 3 stycznia 2025 r. nie wpłynęła 

żadna uwaga. Zapoznał się z protokołem z uwagi na to, że sesja odbyła się na wniosek Wójta. 

Odzwierciedla on przebieg sesji, wobec tego zawnioskował  o jego przyjęcie bez odczytania.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu X sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

Protokół X sesji Rady Gminy Białośliwie z dnia 3 stycznia 2025 r. został przyjęty. 

 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

 Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą funkcję sekretarza obrad dzisiejszej 

sesji pełni radny Pan Krzysztof Sonnenberg. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Przewodniczący Wielkopolskiej Izby Rolniczej Pan Mateusz Mrowiński zabrał głos w sprawie 

zgłoszenia się rolnika proszącego o pomoc. Chodzi o dojazd do gruntów, które posiada w Pobórce 

Wielkiej. Od pewnego czasu na tej drodze stoi znak z ograniczeniem do 12 t. Jest to droga gmina 

zewnętrzna i to Rada Gminy decyduje jakie tam maja być ograniczenia, zakazy czy nakazy. Zgadza 

się w 100% z ideą postawienia tego znaku. Chodzi o to, żeby ograniczyć dojazd do biogazowni. 

Jest również jej przeciwnikiem. Odbiło się to niestety na rolnikach, którzy nie mają dojazdu do 

swoich pół. Jest inna droga dojazdowa, ale kto chciałby jeździć nadrabiając kilka km przez 

sąsiednią gminę. Zaapelował, żeby podejść do tematu i rozwiązać problem. Sensownym 

rozwiązaniem byłoby dopisać na znaku ograniczającym, że nie dotyczy dojazdu do gruntów 

rolnych na terenie Gminy Białośliwie i to rozwiązałoby sprawę. Poprosił o przemyślenie sprawi  

i ułatwienie rolnikom przejazdu tą drogą.  

Wójt Pan Dawid Tatera odpowiedział, że wpłynął wniosek jednego z mieszkańców o pozwolenie 

na poruszanie się droga publiczną. Gmina Białośliwie nie musi wydawać zgody na poruszanie się 

tą drogą, jeżeli zachowuje się zgodnie z przepisami jakie zostały ustalone przez stałą organizacje 

ruchu, czyli do 12 ton. Jest dojazd do tych pól innymi drogami publicznymi. Odcinek drogi od 

Gminy Wysoka będzie odkrzaczony i wyrównany. Wobec tego rolnik musi się też zwrócić do 

Gminy Wysoka, aby z innej strony udrożnił też tą drogę i wtedy będzie swobodny dostęp. Różnica 

2,5 km w przypadku rolnika, który złożył pismo. Odpowiedź została wysłana na piśmie.  
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Przewodniczący powiedział, że Pan Mrowiński przedstawił wersje rolników z ramienia Izb 

Rolniczych, Pan Wójt  również odpowiedział w tym temacie. Co do dalszej procedury nie wiadomo 

czy będzie zadowolenie z odp., trudno powiedzieć. Przewodniczący wyjaśnił co jest powodem  

i będzie rozstrzygnięte w inny sposób.  

Radna Krystyna Brągiel zapytała o którą drogę dokładnie chodzi? 

Przewodniczący odp., że to nie jest droga gminna, która prowadzi do biogazowni. Droga, która jest 

w sporze jest drogą wewnętrzną, gruntową, niepubliczną. Celowo wyjaśnia parametry, żeby była 

jasność w tym temacie. Pozostałe drogi, które prowadzą do biogazowni są drogami publicznymi. 

Po drodze publicznej nie ma zakazu dojazdu innymi drogami.  

Radna ad vocem zapytała w jakim celu ten znak został postawiony?  

Pan Wójt odp., że w latach wcześniejszych Gmina Białośliwie wnioskowała o zmianę stałej 

organizacji ruchu na tym odcinku drogi. Została ona zaopiniowana pozytywnie między innymi 

przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad, Policję, Starostwo Powiatowe. Na drogach 

gminnych stałą organizację ruchu zatwierdza tylko Starostwo Powiatowe. Zostało to zatwierdzone, 

jest 12 ton i według niego kończy to temat.  

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2025 r. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu dzisiejszym. Poprosił Panią Skarbnik o omówienie proponowanych zmian. Zmiany zostały 

omówione, następnie poprosił przewodniczących komisji o wyrażenie opinii.  

Komisja Rewizyjna głos zabrała radna Pani Krystyna Brągiel – opinia pozytywna odnośnie 

budżetu Gminy Białośliwie i WPF na lata 2025-2030  

Komisja Spraw Społecznych i Gospodarczych  głos zabrała radna Pani Maria Kozak– opinia 

pozytywna odnośnie budżetu Gminy Białośliwie i WPF na lata 2025-2030  

Komisja Inicjatyw Planowania i Finansów głos zabrał wiceprzewodniczący  radny Pan Mateusz 

Kabatek – opinia pozytywna odnośnie budżetu Gminy Białośliwie i WPF na lata 2025-2030  
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Przewodniczący Pan Ryszard Wolny odczytał projekt uchwały. Więcej głosów w dyskusji nie było.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

Uchwała Nr XII.56.2025 w sprawie zmiany budżetu Gminy Białośliwie na 2025 r. została podjęta 

jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2025-2030. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu dzisiejszym. Następnie poprosił Panią Skarbnik o omówienie proponowanych zmian. 

Zmiany zostały omówione. Odczytał projekt uchwały 

Otworzył dyskusję, nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2025-2030. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

Uchwała Nr XII.57.2025 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie 

na lata 2025-2030 została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

9. Uchwała w sprawie przyjęcia Sołeckich Strategii Rozwoju. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu dzisiejszym. Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Otworzył dyskusję, nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckich Strategii Rozwoju. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

Uchwała Nr XII.58.2025 w sprawie przyjęcia Sołeckich Strategii Rozwoju została podjęta 

jednogłośnie.  
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Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

10. Uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Białośliwie na 2025 r. 

 Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu dzisiejszym. Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Otworzył dyskusję, nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Białośliwie na 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

Uchwała Nr XII.59.2025 w sprawie  uchwalenia planu pracy Rady Gminy Białośliwie na 2025 r. 

została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

11. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Białośliwie na 2025 r. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu dzisiejszym. Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Otworzył dyskusję, nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 
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przyjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Białośliwie na 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

Uchwała Nr XII.60.2025 w sprawie  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Białośliwie na 2025 r. została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

12. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Inicjatyw, Planowania i Finansów 

Rady Gminy Białośliwie na 2025 r. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu dzisiejszym. Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Otworzył dyskusję, nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Inicjatyw, Planowania i Finansów 

Rady Gminy Białośliwie na 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

Uchwała Nr XII.61.2025 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Inicjatyw, Planowania  

i Finansów Rady Gminy Białośliwie na 2025 r. została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

13. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Gospodarczych 

Rady Gminy Białośliwie na 2025 r. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu dzisiejszym. Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Otworzył dyskusję, nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Gospodarczych 

Rady Gminy Białośliwie na 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

Uchwała Nr XII.61.2025 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych  

i Gospodarczych Rady Gminy Białośliwie na 2025 r. została podjęta jednogłośnie.  
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Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

14. Sprawozdania Komisji Rady z działalności w roku 2024. 

Przewodniczący zaznaczył, że zgodnie z § 65 ust. 1 Statutu Gminy Białośliwie Przewodniczący 

Komisji stałych, co najmniej raz w roku przedstawiają  na sesji Rady sprawozdania z działalności. 

Każda  Komisja opracowała swoje sprawozdanie z działalności w roku 2024 na odrębnym  

posiedzeniu.  

Przewodniczący Komisji przedstawili swoje sprawozdania za 2024 r.  

Przewodniczący Pan Ryszard Wolny podziękował za przygotowanie sprawozdań. Oznajmił, że 

zrealizowali wymóg statutowy.  

Sprawozdania Komisji Rady z działalności w roku 2024 stanowią załącznik nr 10 – 12 do 

protokołu. 

15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

Sprawozdania zostały przekazane drogą elektroniczną przed sesją.  

Wójt Pan Dawid Tatera odczytał sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

sprawozdanie z wykonania uchwał.  

Wójt oraz Przewodniczący podziękowali osobom, które przyczyniły się organizacji WOŚP. 

Podziękowali również sztabowi Miasteczko Kraj, w szczególności Pani Dyrektor za przychylne 

podejście i przyjęcie oraz możliwość organizacji i wykonania zadania.  

Przewodniczący otworzył dyskusje w temacie sprawozdań.  

Radna Pani Agnieszka Rybak zapytanie odnośnie podpisania aktu notarialnego z ENEA czego 

dotyczył? Drugie pytanie czego dotyczyło spotkanie z Dyrektorem Gminnego Ośrodka Kultury. 

Odp. Pan Wójt: służebność przesyłu umożliwia przedsiębiorcy wstęp na cudzy teren, który jest 

obciążony tą służebnością, aby zainstalować urządzenie przesyłowe. Jak również móc je w razie 

potrzeby naprawić, wymienić lub konserwować( miejscowość Pobórka Wielka). Spotkanie  

z Dyrektorem w celu omówienia bieżących spraw i przyszłości.  
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Radny Pan Mirosław Burzyński zapytał co się stanie w sytuacji, gdy Stella nie dokona rozliczenia 

do 31 stycznia br., czy ma to coś wspólnego z późniejszym dofinansowaniem dla tego klubu?  

Drugie pyt. dotyczy spotkania z radnym Panem Tomaszem Furmanem. Co to są za sprawy, których 

nie można omówić na komisji? 

Odp. Pan Wójt: artykuł na który się przywołał to art. 251, 252 o finansach publicznych. Klub musi 

rozliczyć się do 31 stycznia br. Jeśli nie dokona rozliczenia to musi zwrócić dotację włącznie  

z odsetkami. Spotkanie z radnym dotyczyło omówienia głównie spraw związanych z OSP.  

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg zapytał o dalszą przyszłość klastra energetycznego? Czego 

dotyczyło spotkanie z Panem Marcinem Piszczkiem. Jakie są szanse na realizację tego projektu?  

Odp. Pan Wójt:  Uzyskując zaroszenie na to spotkanie, był zaskoczony. Dowiedzieli się, że Gmina 

Białośliwie zadeklarowała iż będzie liderem tego klastra. Inni przedstawiciele gmin otrzymali już 

umowy z Ministerstwa Środowiska w sprawie opracowania strategii dla poszczególnej gminy, 

która wchodzi w skład klastra. Gmina Białośliwie nie uzyskała dofinansowania, ponieważ jest na 

liście rezerwowej. Brak dostępu do harmonogramu, który powinien być dołączony do umów, bo 

przygotowywała to zewnętrzna firma. 7 lutego br. na sali sesyjnej odbędzie się drugie spotkanie. 

Udział weźmie Pan Piotr Sak, który opracowywał wnioski dla wszystkich gmin. Na sesji lutowej 

będzie informować o dalszych krokach.  

Radny Pan Rafał Ryś zapytanie odnośnie spotkania w PRGOK. Zapytał kiedy powstanie PSZOK 

w Białośliwiu? Jak się zamknął budżet i czy nie są przewidziane podwyżki dla mieszkańców ? 

Poruszył jeszcze temat sterylizacji kotów, bo została wysłana tylko jedna oferta do firmy  

z Margonina. Prosił, aby w przyszłości wziąć pod uwagę również weterynarza z Białośliwia.  

Odp. Pan Wójt: termin budowy określony w umowie to koniec października br. W najbliższym 

czasie będzie wydane pozwolenie na budowę. Jeśli chodzi o budżet PRGOK, to 5 lutego br. nastąpi 

otwarcie ofert na obsługę wywozu. W sprawozdaniu odniósł się tylko do tego, że złożono wniosek 

do Programu Wielkopolska Przyjazna Zwierzętom do Urzędu Marszałkowskiego. Nie składał 

zapytań ofertowych, ponieważ odbywało się to w zeszłym roku. W przyszłym roku będzie również 

wysłane do weterynarii z Białośliwia.  
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Radna Pani Maria Kozak zapytała o farmę wiatrową. Firmy robią podejścia do mieszkańców. Chcą 

usytuować wiatraki na polach. Wiadomo, że w studium nie ma wiatraków. Jaki jest stosunek Gminy 

do farm, co mówią przepisy i jak ma to odbywać się?  

Odp. Pan Wójt: spotkanie było tylko informacyjne, przedstawiono ewentualna ofertę. 

Poinformował firmę, że w obecnym stanie prawnym jest niemożliwe, ponieważ studium nie 

dopuszcza farm wiatrowych. Przedstawili wizualizację, gdzie ewentualnie wiatraki mogą powstać. 

Jest to bardzo mały obszar na terenie gminy. Wiatrak musi być oddalony o 700 metrów od 

najbliższego zabudowania. Jest również określony pas dla samolotów wojskowych i tam również 

nie mogą stanąć. Może zorganizować spotkanie dla radnych w celu omówienia bliżej tego tematu. 

Radny Pan Rafał Ryś zapytanie odnośnie planu ogólnego. Realizacja jego będzie miała przełożenie 

na przyszłość gminy, a w konsekwencji na ich mieszkańców. Uczulić mieszkańców z czym to się 

wiąże. Konsekwencje będą długoletnie, jest to ostatnia szansa dla mieszkańców. Plan ogólny 

zamknie możliwości na wiele lat, jeśli chodzi o przekształcenia działek.  

Odp. Pan Wójt: Jeśli chodzi o przystąpienie Gminy Białośliwie do wprowadzenia planu ogólnego, 

to faktycznie została podjęta w ubiegłym roku uchwała Rady Gminy, a urząd przystąpił do 

działania. Wysłano pierwsze zapytania ofertowe do urbanistów na realizację tego przedsięwzięcia. 

Plan ogólny musi zostać uchwalony do końca 2025 r. Jest nierealne uchwalenie go w tym terminie. 

Jeśli podejdzie się do planu ogólnego, to w pewnym momencie może okazać się, że wykluczy 

bardzo dużą część gminy z ewentualnej zabudowy. Po wstępnych rozmowach z urbanistą jest 

koncepcja jak to rozwiązać. W pierwszej kolejności  miejscowe plany dla sołectw, następnie wejdą 

one do planu ogólnego. Nie można dopuścić do sytuacji, że zamknie się drogę dla mieszkańców 

na kwestie inwestycyjnej rozbudowy. Całość trzeba poprzedzić uchwałą rady gminy, następnie  

z urbanistą pojawią się w każdym sołectwie i omówią szczegółowo jak to ma wyglądać.  

Radna Pani Agnieszka Rybak zapytanie odnośnie spotkania z przedstawicielem podmiotu 

medycznego który wyraża wstępne zainteresowanie świadczeniem usług podstawowej opieki 

zdrowotnej w Białośliwiu.  Czy jest brana pod uwagę firma inna niż obecna? 

Odp. Pan Wójt: tak jest brana pod uwagę inna firma. W przyszłym tygodniu planuje spotkanie  

z kolejna firmą. Jakość świadczonych usług prze obecny podmiot pozostawia wiele do życzenia. 

Takie są opinie mieszkańców.  

Sprawozdania stanowią załącznik nr 13 i 14 do niniejszego protokołu 
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16. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg podziękował Panu Wójtowi za szybką odpowiedź i złożenie 

pisma odnośnie interpelacji. Była ona częściowo inspirowana przez mieszkańców, a dotyczyła 

pociągów Intercity, aby zatrzymywały się na stacji Białośliwie. Celem lepsze skomunikowanie, 

większa dostępność pociągów. Poruszył również temat nowej linii autobusowej z powiatu 

Chodzieskiego. Pan Wójt wystosował pismo do PKP Intercity, czekają na odp.  

Przewodniczący przekazał informacje, że w okresie międzysesyjnym dyżur pełniła 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Maria Kozak.  

Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

17. Wolne głosy i informacje. 

Radny Pan Rafał Ryś poruszył temat znaku dopuszczalnej masy 15 ton na moście w kierunku do 

Szamocina, gdyż pojawia się coraz więcej samochodów ciężarowych. Jest to teren podmokły  

i powoduje to koleiny. Poprosił o spotkanie z przedstawicielem dróg wojewódzkich.  

Pan Przewodniczący odpowiedział, że jest to jak najbardziej możliwe. Trzeba ustalić harmonogram 

spotkania. KSSiG ma zaplanowane w swoim harmonogramie uzyskanie informacji o stanie 

bezpieczeństwa na terenie gminy. Zapytał czy wstrzymać się do czasu momentu realizacji tego 

punktu czy jest pilna potrzeba zwołania spotkania? Radny odp., że można poczekać. Jest zdania, 

że może trzeba zainstalować wagę na tym odcinku.  

Radna Pani Krystyna Brągiel zadała pytanie w temacie transportu publicznego. Prosiła, aby mieć 

na uwadze transport do miejscowości Nieżychowo. Mówi już o tym kilka lat, transport jest 

potrzebny mieszkańcom. Brak łączności, jest ciężko niektórym dojechać do ośrodka zdrowia, 

banku, na pocztę. Przekona radę sołecką, że z kolejnego funduszu sołeckiego przeznaczą 

odpowiednią kwotę na dofinansowanie tego przedsięwzięcia. Zapytała jak długo trzeba czekać  
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z licznikiem energii gazowej przy obiekcie przedszkola i świetlicy? Sieć jest od kilku miesięcy  

i dlaczego gazowania nie podłącza tego licznika.  

Odp. Pan Wójt: w sprawie sfinalizowania przyłącza gazowego do budynku świetlicy i przedszkola 

wysłano w tamtym tygodniu podpisany wniosek. W dniu dzisiejszym otrzymali pismo, więc 

realizacja w najbliższym czasie. Odnośnie transportu publicznego żaden podmiot prywatny tego 

nie realizuje, kierują się rachunkiem ekonomicznym. Fundusz sołecki nie może zostać 

przeznaczony na takie cele.  

Zastępca Pan Michał Andrzej odpowiedział, że inicjatorem przewozów były Samorządy  

z Margonina i Szamocina. Zamysł taki, żeby mieszkańcom powiatu Chodzieskiego umożliwić 

dojazd do Białośliwia, bo mieści się tutaj stacja kolejowa.  

Radna Pani Maria Kozak odnosząc się do problemu przejazdów chciałaby uzyskać informację  

 i mieszkańcy również, bo kiedyś można było wykupić bilety na autobus szkolny i korzystać  

z przewozów. Czy można nadal w taki sposób dojechać do Białośliwia?  

Pan Wójt odp., że na ten moment nie jest w stanie odpowiedzieć. Wcześniej były takie możliwości, 

ale obecnie obowiązuje ustawa Kamilka, ustali i da znać.  

Radny Pan Rafał Ryś zapytał czy gmina ponosi koszty dowozu dzieci niepełnosprawnych poza 

granice gminy? Można zakupić pojazd dziewięcioosobowy, zmienić niektórym pracownikom 

zakres obowiązków, zrobić badania i można takie usługi świadczyć. Można rozejrzeć się również 

za dofinansowaniem dla gminy. Na pojazd powyżej 10ciu osób wymagane jest prawo jazdy kat. D. 

Przewodniczący podsumował rozmowę. Sugestie na pewno zostały wysłuchane przez Pana Wójta 

i każdy głos weźmie pod uwagę. Był jakiś czas temu poruszany temat ze Starostwem Powiatowym 

odnośnie transportu oraz o przedłużenie dojazdów do Nieżychowa. Gmina wnioskowała, ale 

okazało się, że nie ma takich możliwości. Nie wie jak to funkcjonuje w tym roku i trzeba to 

wyjaśnić.  

Radna Pani Joanna Suska zadała pytanie odnośnie boiska Orlik, dostępność oraz godziny otwarcia.  

Pan Wójt odp., że jeśli chodzi o dzieci to wymagałoby to ewentualnie zmiany regulaminu. Obecnie 

brak opiekuna, dzieci  nie mogą być bez opieki.  
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Radny Pan Mirosław Burzyński odnośnie wypowiedzi radnego Pana Rafała Rysia dopowiedział, 

że kiedyś urząd wyrabiał pracownikowi kat. D prawo jazdy. Powrócił do tematu gabinetu 

stomatologicznego, ponieważ odbiło się to dużym echem w gminie. Koszty remontu bodajże około 

300.000 zł. Ludzie  bardzo pozytywnie odnieśli się do tego i uważa, że powinny się znaleźć takie 

środki w budżecie. Samochód strażacki też jest ważny. Oznajmił, że znajduje się jeszcze wiele 

oszczędności w budżecie. W starym ośrodku jest na pewno miejsce na dwa gabinety. Zapytał 

Skarbnik Gminy jakie jest obecnie zadłużenie procentowe?  

Wójt odp., że koszty są obliczone na kwotę około 280.000 zł. Był informowany lekarz stomatolog, 

że lokal do czerwca br. jest wyłączony z użytkowania, ponieważ jest to lokal wyborczy. Jako 

prywatny podmiot medyczny może, ma większe możliwości uzyskania dofinansowania. Gmina 

zadeklarowała, że będzie pomagała w kwestiach formalnych. Kwestie medyczne wymagają 

pewnych zmian.  

Skarbnik Pani Danuta Polachowska odp., że obecne zadłużenie Gminy wynosi około 15%.  

Radny oznajmił, że Gmina jest jeszcze w stanie wziąć kredyt. Swego czasu była granica tego 

zadłużenia i bez problemu udało się  to podźwignąć. Także są możliwości.  

Radny Pan Rafał Ryś powiedział, że jest zwolennikiem oszczędzania, a nie brania kredytów. 

Odniósł się do szukania pieniędzy i zadał pytanie Panu Wójtowi. Co dzieje się z czynszami za 

mieszkania, ponieważ dwa są wyłączone z użytkowania. Z 16 mieszkań wpływają środki 

finansowe takie jak za wynajęcie dwóch mieszkań. Zapytał czy cos w tej kwestii zostało zrobione?  

Pan Wójt odp., że uchwała jest na etapie przygotowywania.  

Przewodniczący WIR Pan Mrowiński zabrał głos poruszył ponownie temat dojazdu rolników do 

pól. Chodzi o drogę w miejscowości Pobórka Mała o długości 200 metrów w kierunku Wysoczki. 

Ustalając tonaż nie wzięto pod uwagę rolników i jest to jego zdaniem duży błąd. Pan Wójt . 

wspomniał, że jest możliwość dojazdu od Gminy Wysoka. Z tego co się orientuje, podmioty 

dojeżdżające do swoich pól jeżdżą od strony Okalińca i Grabówna. Jadąc przez gminę Wysoka 

wydłuża się to o 2,5 km. Jest to droga polna, więc kilkukrotnie wydłuża się czas dojazdu. Droga 

na pewnym odcinku jest obecnie nie przejezdna dla sprzętu rolniczego. Wątpi, że Gmina Wysoka 

jest zainteresowana remontem tej drogi dla pojazdów rolniczych, które de facto dojeżdżają do 

gruntów na terenie Gminy Białośliwie. Rolnik, który wystąpił z pismem ma również grunty  
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w Pobórce Małej i nikt nie protestuje, że już sporo lat jeździ. Prawdopodobnie będzie złożony 

wniosek do Rady Gminy oto, żeby zmienić organizacje ruchu na tym odcinku 200 metrowym. 

Zapytał o firmy wiatrakowe, które zgłosiły się do Wójta. Czy w planach możliwe jest ustawienie 

wiatraków w miejscowości Nieżychowo, Wymysłowo? Czy ewentualnie po zmianie planu 

zagospodarowania przestrzennego, byłaby możliwość ustawienia takich wiatraków?  

Pan Wójt odp. odnośnie drogi i zmiany stałej organizacji ruchu. W tegorocznym budżecie nie ma 

zabezpieczonych środków na ewentualną taką zmianę i nie sądzi, aby taka zmiana nastąpiła. Firma 

przedstawiła projekcję, gdzie ewentualnie wiatraki mogą się pojawić w Gminie Białośliwie. 

Główny pas między Wymysłowem, a Nieżychowem. Po sesji udostępni mapę. 

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg zwrócił się ad vocem do przedstawiciela Izb Rolniczych. 

Rozumie jego problemy i rolników, którzy nie mogą dojechać do swoich pól. Zapytał, gdzie był 

jak była lokalizowana biogazownia? Dlaczego wtedy nie były poruszane te kwestie? 

Pan Mrowiński odp., że pełni tą funkcję od roku, a znak stoi około 1,5-2 lata. W kwestii biogazowni 

włącznie z kolegą, który mieszka obok wielokrotnie protestowali w tym temacie i nadal są temu 

przeciwni. Niestety biogazownia powstała, pomimo wielu protestów.  

Radny powiedział, że najbardziej poszkodowanym w tym wszystkim są mieszkańcy Pobórki  

i Gminy Białośliwie. Muszą wybudować drogę, bo takie jest życzenie inwestora biogazowni.  

Pan Wójt poinformował mieszkańców o zwrocie podatku akcyzowego za paliwo rolnicze. Od  

1-28 lutego br. rolnicy mogą składać wniosku o zwrot podatku. Na stronie internetowej będzie 

podane co należy dołączyć m.in. faktury Vat  za okres od 1 sierpnia 2024 r. do 31 stycznia 2025 r. 

Wnioski należy składać o 1 lutego br. w pokoju nr 15 na I piętrze od godziny 12:00 – 15:00 lub  

w sekretariacie, jeśli komuś nie będą pasowały w/w godziny.  

Radny Pan Mirosław Burzyński oznajmił, że od 1 stycznia br. weszły w życie przepisy, aby 

zgłaszać blaszaki. Poprosił o szczegółowe przedstawienie tej informacji.  

Wójt powiedział, że informacja pojawiała się na stronie urzędu. Wniosek radnego Pana 

Sonnenberga na zebraniu wiejskim, aby rozszerzyć i uszczegółowić te informacje. „ Budynek może 

być trwale związany z gruntem poprzez m.in. kotwy gruntowe i mikropale, śruby gruntowe  

i świdry mechaniczne, prefabrykowane fundamenty betonowe z kotwami stalowymi, bloczki 

betonowe z mocowaniami chemicznymi. System ramowy z mocowaniem do platform betonowych, 
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słupy fundamentowe z betonu, podpory stalowe z regulacją wysokości. Fundamenty palowe 

drewniane lub stalowe. Zakotwienie blaszanych garaży z użyciem fundamentów punktowych, 

bloczki fundamentowe prefabrykowane”. Jest to pokłosie nowelizacji ustawy o podatkach  

i opłatach lokalnych, która została uchwalona przez Sejm, podpisana przez Prezydenta  

i opublikowana w Dzienniku Ustaw. Koszty wynikają z uchwały Rady Gminy z dnia 30 

października 2024 r. w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości.  

Przewodniczący powiedział, że tak nie mogą przebiegać dyskusje, bo radnym przypominają się 

sprawy, które dostępne są na stronach internetowych.  

Dyrektor Szkoły Pani Jolanta Lubińska nie mogła uczestniczyć w XI sesji Rady Gminy. 

Reprezentowała ją wtedy Pani Aleksandra Konieczna, ale czuje się zobowiązana zabrać głos. 

Poruszyła temat ferii zimowych, gdzie nauczyciele maja w tym czasie urlopy. Dwa lata temu 

odbywały się zajęcia w tym okresie, w zeszłym roku zainteresowanie było bardzo małe. Było to 

na zasadzie wolontariatu.  Radny Burzyński na ostatniej sesji poruszał również temat hali sportowej 

właśnie w okresie ferii zimowych oraz, że trzeba ją zabrać szkole na poczet urzędu. Niestety jest 

to niemożliwe, bo hala została zbudowana dla szkoły i przez nią prowadzi droga ewakuacyjna. 

Hala ma zabezpieczyć rozwój sportowy dzieci, jest to wpisane w priorytet. Ma nadzieje, że znajdą 

się środki na odrestaurowanie posadzki, a szkoła będzie to wszystko szanować. Drugą częścią hali 

jest jej wynajem. 13 podmiotów wynajmujących w godzinach popołudniowych i wieczornych. 

Niektórzy nie uiszczają opłat, bo zajęcia dotyczą dzieci. Kwota 60,00 zł za godzinę wynajmu  

i uważa, że nie jest to duża kwota. Cały dochód zaplanowany w budżecie szkoły zamyka się  

w kwocie 15.000 zł. W przypadku uroczystości, gdy podmioty podnajmujące nie mogą odbywać 

zajęć są one odwołane, ale zawsze nadpłacone środki są oddane. Z kolejnego miesiąca ta jedna 

godzina jest odliczona. Ma nadzieję, że Rada w porozumieniu z Panem Wójtem podejmą decyzje 

o stawkach, zasadach wynajmu. Powinno to dotyczyć wszystkich sali na terenie Gminy 

Białośliwie. Sala jest dostępna od godziny 7:15-21:00, musi być codziennie posprzątana. A jeśli 

chodzi o halę czynna w weekendy, to pracodawca musi mieć w systemie nagradzania środki na 

godziny nadliczbowe, nie może zawrzeć przy tym dodatkowej umowy. Wszystko musi odbywać 

się literalnie i zgodnie z prawem. Ostatnia sprawa w jej ocenie nie powinna się wydarzyć. Dotknęła 

ją i wszystkich pracowników szkoły. Sprawa dotyczy WOŚP i kłamstwa Dyrektora Gminnego 

Ośrodka Kultury. Nie rozmawiał z nią absolutnie na temat organizacji tego wydarzenia w budynku 
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szkoły. Jedyna rozmowa telefoniczna, która odbyła się w połowie grudnia na temat organizacji 

jakiegoś wydarzenia sportowego dla dorosłych w hali sportowej. Wygłoszenie z tej mównicy 

takich słów uważa jest absolutnie niemoralne i nieetyczne. Oczekuje od Dyrektora publicznych 

przeprosin przyznając się do tego co zrobił. Podziękowała, że mogła zabrać głos i podzielić się 

swoimi odczuciami.  

Radny Pan Rafał Ryś zapytał czy szkoła i przedszkole są jednostką feryjną? Rodzice mają problem 

co zrobić z dziećmi w tym okresie. Jest zdania, że przedszkole powinno pracować w tym okresie. 

Podmioty, które nie są uwzględnione w uchwale, a dokonują wynajmują powinni go opłacić. 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że szkoła tak, natomiast przedszkole nie. W ferie przedszkole 

pracuje. Płatność mogłaby wynosić 100 zł, ale też i 1 zł, jedna i druga formuła byłaby płatnością. 

Pana Burzyńskiego zaprosiła na rozmowę do szkoły.  

Przewodniczący podziękował Pani Dyrektor za przestawienie swoich odczuć, jakie wystąpiły po 

ostatniej sesji. Uważa, że jest to uzupełnienie pewnych i swojego rodzaju odczucia co do 

postępowania Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury. Nie życzy sobie dyskusji, debaty. Są komisje 

i mogą sobie zaplanować pewne rzeczy.  

Radna Pani Agnieszka Rybak ad vocem wypowiedzi Pani Dyrektor. Czy prawdą jest, że Dyrektor 

złożył wypowiedzenie? Pan Wójt odp., że to prawda.  

Przewodniczący odniósł się do wypowiedzi Pana Mrowińskiego. Nie ukrywa, że wiele lat walczą 

wspólnie w sprawie biogazowni. Temat trwa od 13, prawie 14 lat, Gmina Białośliwie nadal jest  

w sądzie. Trzeba uczciwie powiedzieć, gdzie popełniono błędy i do dnia dzisiejszego ciągnie się 

to. Przekazał Pan informacje Wójtowi, on na nie odpowiedział. Zobaczymy jakie będą dalsze 

konsekwencje. Nie można tylko rozmawiać na linii Gmina Białośliwie i Izby Rolnicze. Nie 

wiadomo jakie będzie postanowienie sądu w tym temacie. Spotkanie w tym temacie odbędzie się 

4 lutego br. Zaproponował spotkanie Gminy Białośliwie, Wysoka i Izb Rolniczych. Dzisiaj cała 

winę zrzuca się na naszą Gminę, obecnego czy poprzedniego Wójta. Poprzedni włodarz był za tym, 

żeby ten problem rozwiązać. Przedstawił propozycję rozwiązania do inwestora, rozmawiał  

z Burmistrzem Gminy Wysoka, ze Starostą. Poprosił o rozwagę w tym temacie, bo jest to temat 

złożony. Na pewno powróci się jeszcze do tematu, bo odbędzie się spotkanie i trzeba czekać na 

postanowienie sądu. Nie tylko Burmistrz jest winny, ale i Starostwo w Pile. Uczestniczył w kilku 
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spotkaniach ze starostą, z wydziałem budownictwa i jeszcze innymi instytucjami podległymi 

starostwu. Zawsze było na niekorzyść lub wina po stronie Gminy Białośliwie.  

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

18. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący zakomunikował, że porządek obrad został w całości wyczerpany. Podziękował 

wszystkim za udział i zamknął XII sesję Rady Gminy Białośliwie. 
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